
شنبه 12 دی 1388 - 03:24

رییس جمهور آذربایجان:نمیتوانیم اجازه بدهیم مناقشه قرهباغ به یك مناقشه راكد تبدیل
بشود

رییس جمهور آذربایجان همچنین با این ارزیابی كه امضای بیانیه مشترك با رییس جمهور ـ روسیه رویدادی بزرگ بوده

است، افزود: « پس از امضا موافقتنامه آتش بس در سال 1994میلادی، این نخستین سند مشترك است

سرویس آذربایجان /خبرگزاری آران
خبرگزاری آران / سرویس آذربایجان : به گزارش آپا به نقل از خبرگزاری آذرتاج، الهام علی اف رییس جمهور آذربایجان در مصاحبه با كانال تلویزیونی « وستی» روسیه ضمن مثبت

ارزیابی كردن سال 2009 میلادی از نظر فعالیتهای انجام شده در راستای حل و فصل مناقشه قره باغ و با اشاره به اینكه نتایح به دست آمده می توانست بهتر از این هم باشد، در

رابطه با بیانیه مشترك آذربایجان و ارمنستان در خصوص حل و فصل مناقشه قره باغ كه در سال 2008 به امضا رسیده است، گفت: « در این سند دقیقا مشخص شده كه مناقشه

باید بر اساس موازین حقوق بین الملل و مصوبات و قطعنامه های سازمانهای بین المللی حل و فصل بشود. اینها همان 4 قطعنامه صادره از سوی شورای امنیت سازمان ملل

متحد است كه خروج فوری نیروهای اشغالی ارمنستان ار اراضی آذربایجان را تجویز می كنند. اكنون حدود 20 سال است كه به این قطعنامه ها عمل نمی شود و مساله اصلی نیز

تامین تمامیت ارضی آذربایجان، آزادی اراضیمان از اشغال، ایجاد شرایط برای بازگشت آوارگان و جنگزدگان به خانه و كاشانه های خود می باشد. متاسفانه امیدهایی كه در سال

2009 میلادی وجود داشت، به گونه ای كه انتظار داشتیم برآورده نشدند».
رییس جمهور آذربایجان همچنین با این ارزیابی كه امضای بیانیه مشترك با رییس جمهور ـ روسیه رویدادی بزرگ بوده است، افزود: « پس از امضا موافقتنامه آتش بس در سال

1994میلادی، این نخستین سند مشترك است. بعبارتی، در سال 2009 امیدوار بودیم كه بتوانیم مساله را حل كنیم و یا دست كم در مورد اصول پایه به توافق برسیم. ولی این

امیدها برآورده نشد و آنهم نه به خاطر گناه ما. به همین دلیل نیز تا حدودی در مورد سال 2010 خوشبینی وجود دارد. این هم با این مساله در ارتباط است كه حل و فصل

مناقشه قره باغ به یكی از موضوعاتی تبدیل شده كه در سطح بین المللی در دستور كار قرار دارد. شاید برای خیلی ها كه درك كاملی از این موضوع نداشتند، روشن شده است كه

پیش از حل و فصل مناقشه ارمنستان و آذربایجان، حل هیچیك از مسایل منطقه ای امكان پذیر نخواهد شد. یعنی این علت اصلی است و تا زمانی كه این علت از سر راه برداشته

نشده باشد، ایجاد شرایط مساعد برای همكاری و تقویت اقدامات امنیتی در منطقه نیز میسر نخواهد شد. برای حل و فصل این مناقشه كافی است كه ارمنستان به قطعنامه های

شورای امنیت سازمان ملل متحد عمل و نیروهای اشغالگر خود را از اراضی اشغالی در اطراف قره باغ خارج بكند. در اینصورت ایجاد صلح و همكاری در منطقه ممكن خواهد شد».
الهام علی اف با ابراز امیدواری به نزدیك شدن مواضع اصلی در سال 2010 میلادی، خاطر نشان كرده است: « با اینحال بطور قاطع مخالف لوث شدن روند مذاكرات هستیم.

مذاكرات از سال 1992 كه گروه مینسك ایجاد شده است، جریان دارد. در سال 1994 قرارداد آتش بس منعقد شده است. 15 سال سپری شده و علیرغم پیشرفتهایی كه وجود

داشته، نتیجه ای حاصل نشده است. به همین دلیل نیز به معنی واقعی كلمه نمی توانیم اجازه بدهیم كه این مناقشه به یك روند راكد تبدیل بشود. نباید وضعیت مناقشاتی كه

برای دهها سال ادامه داشته اند، در این مورد نیز تكرار بشود.
ما هرگز تین رتا نخواهیم پذیرفت. به همین دلیل نیز فكر می كنم چنانچه ارمنستان موضع سازنده ای اتخاذ و منطقی سالم به نمایش بگذارد، می توانیم در سال آینده پیشرفت

بكنیم.
پایان پیام.
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